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FV/ac 

 

 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL 

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 

Caràcter: ordinari 

Data: 29 de juny de 2017 

Horari: de les 19 h 35 min a les 20 h 40 min  

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS 
 

Sra. Anna Alfaro i Lucas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Josep Bardés Conesa, regidor (Gd’A) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Oriol Font i Casaseca, regidor (APA-CUP-PA) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sr. Esteve Garcia-Ossorio Barroso, regidor (PDeCAT) 

Sra. Glòria Mans Cervantes, 4a tinent d’alcalde (AP-CP) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Maria Isabel Nonell i Torras, 3a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Laura Ribalaiga i Prats, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 1r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, 2a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 

 

Excusa la seva absència la Sra. Annerose Bloss Geb Bantel, regidora (P.P.). 
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Assisteix a la sessió l’Interventor de Fons, Sr. Amadeu Pujol Puig. 

 

ORDRE DEL DIA 
 

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 25 de maig 

de 2017. 

2.- Decret de l’Alcaldia núm. 854/2017, de 15 de juny, sobre modificació de l’Acord 

regulador de les condicions de treball del personal funcionari al servei de 

l’Ajuntament d’Alella i del Conveni Col·lectiu del personal laboral de l’Ajuntament 

d’Alella, per als anys 2013-2015. 

3.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació de l’expedient de modificació de crèdit núm. 

10/2017. 

Precs i preguntes. 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 

Al poble d’Alella, el dia 29 de juny de dos mil disset, essent les 19 hores 35 minuts, a la 

Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, Andreu 

Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública ordinària. 

 

Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, recaient sobre 

aquests punts els acords que a continuació s’indiquen: 

 

 

1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL 

DIA 25 DE MAIG DE 2017.- La Presidència sotmet a votació l’aprovació de l’acta de la 

sessió ordinària de 25 de maig de 2017, la qual  s’aprova per unanimitat. 
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2.- DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 854/2017, DE 15 DE JUNY, SOBRE MODIFICACIÓ DE 

L’ACORD REGULADOR DE LES CONDICIONS DE TREBALL DEL PERSONAL FUNCIONARI AL 

SERVEI DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA I DEL CONVENI COL·LECTIU DEL PERSONAL 

LABORAL DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA, PER ALS ANYS 2013-2015.- El Sr. alcalde ret 

compte del Decret de l’Alcaldia núm. 854/2017, de 15 de juny, el qual literalment diu: 

 

“DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 854/2017 

 

Vist el text de l’Acta de la Mesa de Negociació per a la modificació de l’Acord 

regulador de les condicions de treball del personal funcionari al servei de 

l’Ajuntament d’Alella per als anys 2013-2015 i del Conveni Col·lectiu del personal 

laboral de l’Ajuntament d’Alella per als anys 2013-2015, subscrit pels representants 

de l’Ajuntament d’Alella i pels delegats de personal el dia 14 de juny de 2017, 

sobre l’aprovació de la modificació dels articles detallats a l’esmentada acta. 

 

Conformement a la proposta de la regidoria d’Administració, i en ús de les facultats 

que em confereix la legislació vigent, HE RESOLT: 

 

PRIMER.- Modificar els articles de l’Acord regulador de les condicions de treball del 

personal funcionari al servei de l’Ajuntament d’Alella per als anys 2013-2015 i del 

Conveni Col·lectiu del personal laboral de l’Ajuntament d’Alella per als anys 2013-

2015, amb efectes de 19 de juny de 2017, conforme a l’Acta de la Mesa de 

Negociació que s’annexa. 

 

SEGON.- Inscriure al Registre de convenis i acords col·lectius de treball dels Serveis 

Territorials del Departament d’Empresa i Ocupació, així com la publicació al Butlletí 

Oficial de la Província de Barcelona. 
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TERCER.- Donar coneixement d’aquesta resolució a l’Interventor de Fons i als 

delegats de personal funcionari i laboral. 

 

QUART.- Ratificar aquesta resolució en la propera sessió plenària.” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i la tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que donat 

que des de fa uns mesos estan negociant un acord/conveni del personal d’aquest 

Ajuntament i atès que en els mesos ja transcorreguts d’aquest any 2017 no s’ha arribat a 

tancar la seva negociació, davant de les peticions dels delegats de personal per una 

banda, quant a que els treballadors amb més antiguitat es poguessin acollir a partir 

d’aquest any 2017 al gaudi d’uns dies addicionals de vacances i d’assumptes propis, 

segons possibilita el Reial Decret Llei 10/2015, d’11 de setembre, i, d’altra banda, els 

delegats demanaven també la modificació de l’horari ordinari d’aquest Ajuntament, es va 

procedir a negociar l’acord/conveni 2013-2015 amb la finalitat de poder atendre aquestes 

peticions, i així modificar alguns punts que produeixen informes negatius per part 

d’Intervenció. El dia 14 de juny es va acordar en la Mesa Negociadora, la modificació de 

l’acord regulador de les condicions de treball del personal funcionari al servei de 

l’Ajuntament d’Alella i del conveni col·lectiu del personal laboral de l’Ajuntament 

d’Alella, per als anys 2013-2015. Aquesta Mesa Negociadora està formada per 

representants de l’Ajuntament i els delegats de personal laboral i funcionari de 

l’Ajuntament d’Alella. Els articles modificats són: Article 13: formació. Se suprimeix el Pla 

de formació d’aquest article que queda reformulat donat que s’han realitzat diverses 

reunions amb la Diputació de Barcelona i els resultats d’aquestes reunions no s’ajusten a 

les seves necessitats, ja que és formació genèrica del lloc de treball. Han endegat amb la 

Diputació de Barcelona una formació específica, itineraris formatius per lloc de treball i 

necessitat específica de la persona que l’ocupa. Aquest tema s’ha  presentat en la Mesa 

de Negociació als delegats de personal, amb bona acceptació per part d’ells. Llavors, dins 

d’aquest article 13 s’allibera la quantitat pressupostària anual destinada a formació 

perquè no quedi limitada. S’hi afegeix que es concedirà una hora i quinze minuts de 
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l’anada i una hora i quinze minuts de la tornada, per als desplaçaments fora del municipi 

d’Alella. Pel que fa a la Policia Local, s’hi introdueix una excepcionalitat en el sentit que 

la formació realitzada en festiu dins el quadrant previst a 1 de gener de cada any i 

declarada des de Comissaria com a obligatòria, les hores de formació i les de 

desplaçament es pagaran en concepte de gratificacions per servei extraordinari. Si la 

formació implica quedar-se a dinar, la dieta es pagarà segons el Reial Decret 462/2002, 

de 24 de maig, o normativa que el substitueixi, sobre indemnitzacions per raons de 

serveis.  Article 19: Jornada, horari de treball i calendari laboral. L’horari de permanència 

obligatòria per a tot l’any és de les 08:30 hores del matí a les 14:00 hores, dijous tarda 

de les 16:00 hores a les 19:00 hores, excepte jornada intensiva. Horari en règim de 

flexibilitat de dilluns a divendres de les 07:30 del matí a les 08:30 hores, i de les 14:00 a 

les 20:30 hores. Increment de la jornada intensiva que passa a ser de l’1 de juny al 30 de 

setembre. Recorden que el Ple municipal de juliol de 2013 varen aprovar una moció sobre 

el suport al projecte de reforma horària i aquest punt avança dins aquest projecte. Article 

24: Vacances. Per la Policia Local s’hi introdueix una excepcionalitat en el sentit de 

poder-se autoritzar vacances amb períodes inferiors a 5 dies consecutius les setmanes 

que, per quadrant, només es treballi 3 dies laborables consecutius. Dies addicionals de 

vacances, personal per 15 anys de servei 1 dia, per 20 anys de servei 2 dies, per 25 anys 

de servei 3 dies, per 30 anys de servei o més, 4 dies. Article 25: Assumptes personals. 

S’hi afegeixen els assumptes personals per antiguitat segons el següent: 6/7 triennis 2 

dies, 8 triennis 3 dies, 9 triennis 4 dies, 10 triennis 5 dies, 11 triennis 6 dies, 12 triennis 

7 dies, 13 triennis 8 dies, 14 triennis 9 dies, 15 triennis 10 dies. Els dies d’assumptes 

personals tot el personal els podrà gaudir per hores. Abans, la Policia Local els havia 

gaudit per dies. Article 26: Permisos, llicències i excedències. El permís de maternitat 

serà de 16 setmanes segons normativa. Article 28: Conceptes retributius: Gratificacions 

per serveis extraordinaris només funcionaris, s’elimina el topall de 80 hores anuals donat 

que no hi ha normativa específica que reguli aquest tema. Article 30: Indemnitzacions 

per raons del servei. S’eliminen les dietes de la Policia Local i Brigada Municipal per no 

ajustar-se a la normativa. El quilometratge s’abonarà conforme el Reial Decret 462/2002, 

de 24 de maig, sobre indemnitzacions per raó de servei o normativa que el substitueixi. 
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Totes aquestes modificacions es van acordar en la Mesa Negociadora del 14 de juny, es 

van aprovar per Decret de l’Alcaldia del dia 15, i es porten avui a la seva ratificació per 

aquest Ple.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que l’interventor municipal ha fet un informe sol·licitat 

per l’Alcaldia en relació a aquesta proposta d’acord/conveni. És l’informe 29/2017. Volia, 

si us plau, que els poguessin informar, i d’això també dependrà una mica el sentit del seu 

vot, quins aspectes de l’informe han estat recollits en el text final dels convenis que han 

quedat signats. 

 

El Sr. alcalde manifesta que aquí no disposa de l’informe d’Intervenció. No sap si 

l’interventor se’n recorda del contingut. La regidora Sra. Marzo en té la còpia i si els la 

pot facilitar. Això és sobre la proposta del nou conveni. Entén que aquí hi ha la qüestió 

del permís de maternitat, que s’ajusta a les 16 setmanes. Hi ha el fet de treure la 

limitació de les 80 hores pel que fa als funcionaris, que és el que es pot posar. I hi ha la 

qüestió del tema de les indemnitzacions, quilometratges, dietes, que això en quedava 

fora. Si no s’equivoca, creu que bàsicament és això.  

 

Arribat aquest punt i essent les 19h 45min compareix a la sessió el regidor Sr. Font.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que parteixen de la base que estan en un punt en el 

qual  han prorrogat un any i mig el conveni que hi havia vigent en el seu moment. Entén 

també que s’arriba a un acord amb el personal per a una sèrie de millores, però que hi ha 

la part del gruix que té relació amb la voluntat d’evitar aquests informes desfavorables 

que fins al moment Intervenció ha fet. És així? 

 

La tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que sí, o sigui, com ha dit abans, que aquestes 

reformes es produeixen fruit d’una negociació arran d’una petició dels delegats sobre una 

sèrie de qüestions. Una cosa era aquesta possibilitat de poder gaudir dels dies 

d’assumptes propis i dels dies de vacances. Que, si no, anaven passant els mesos i no hi 
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hagués hagut temps perquè la gent que ja té l’antiguitat i que els correspon aquests dies 

no els haurien pogut gaudir.  I, a més a més, una reforma de l’horari. Llavors es va 

negociar que, a més a més, fessin aquesta modificació d’aquests temes, que són les 

baixes maternals i les dietes o quilometratge, ja que no s’estaven pagant segons 

normativa i originava aquests informes negatius d’Intervenció, i, concretament, que 

s’incloguessin en aquesta modificació perquè fins que no es faci el nou conveni segueix 

vigent el conveni actual. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que el que no acaba de trobar és el segon paràgraf que 

diu “S’informa desfavorablement tot allò que ja s’ha informat desfavorablement per part 

d’Intervenció, especialment els informes que amb periodicitat mensual s’emeten en 

relació a les propostes d’aprovació de les incidències de personal”. 

 

El Sr. alcalde manifesta que és el genèric dels informes que cada mes s’han de fer per 

validar el que són les nòmines, gratificacions i hores extraordinàries, ja que tenen un 

informe que en molts casos es refereix a un informe previ que hi havia amb aquestes 

qüestions que s’incomplien, o sigui es complia el que és l’acord del personal funcionari i 

el conveni del personal laboral, que tenien a l’Ajuntament, però no coincidien amb el que 

la normativa actual permetia. I, per tant, es produïen aquests informes. Amb aquest ajust 

que s’ha fet, amb aquesta modificació de l’encara vigent acord i conveni, doncs salven 

una part important d’aquests informes desfavorables que tenien fins a la data.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que primer de tot demana disculpes pel retard. En tot cas, 

del punt aquest del conveni, des del seu parer hi ha un parell de coses que els agradaria 

comentar. La primera és respecte els informes desfavorables i les hores extres. El que es 

fa és retirar del conveni actual el límit de 80 hores. Per tant, es treu el sostre d’hores 

extres quan, en les bosses en què hi ha més volum d’hores extres, el que seria desitjable 

és trobar una solució que no passi simplement per eliminar l’índex que els marca que 

s’estan sobrepassant del temps de treball normal, i, especialment, a la Brigada. Per tant, 

entenen que el que tocaria és afrontar quin és l’horari que toca a la Brigada, com quins 
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són els efectius que necessita una Brigada municipal a efectes que no s’arribi a superar 

les 500 hores anuals amb hores extres, que és quelcom que no és normal. Per tant, 

eliminar el punt de límit d’hores extres, però mantenint el volum d’hores extres d’uns 

certs volums de treballadors, a ells el que els sembla és que és quasi maquillar una 

situació que ve sent preocupant des de fa molts anys, més que donar una solució que 

segurament no és còmode per ningú, però que s’hauria d’afrontar tard o d’hora. Dit això, 

en el tema de les hores extres, que és un tema preocupant i que al final de comptes són 

unes hores que no haurien de succeir o que haurien de succeir diferent. També, de la 

revisió de l’articulat, hi ha un punt que és el de l’ampliació de l’horari intensiu d’estiu de 

l’1 de juny al 30 de setembre, quan fins ara era, si no s’equivoca, del 15 de juliol al 6 de 

setembre. El que pot ser una interessant aposta per a la conciliació familiar tampoc no 

pot anar en detriment del servei al ciutadà. I és que tancar, per exemple, l’OAC, durant 

tot el mes de juny sense que hi hagi cap tarda, pot fer que gent que treballa o que li és 

impossible venir els matins, doncs des de juny a octubre no pugui accedir ni simplement 

a l’edifici municipal. Per tant, s’hauria de replantejar i és quelcom que en el conveni 

antic estava dient. Posava estrictament que l’OAC s’adaptarà segons les necessitats de 

l’obertura de l’oficina. Per tant, que aquesta nova regulació sigui adaptar-ho a la resta de 

l’edifici pot comportar un menysteniment, un tenir menys en compte el fet que el ciutadà 

hagi de poder disposar com a mínim una tarda per comunicar-se amb l’Ajuntament,  si no 

això es fa francament incompatible amb una jornada laboral normal de qualsevol persona. 

I, en tercer lloc, pel que fa a les gratificacions que també hi ha informes desfavorables, 

es fa referència a un Annex I que no era en la documentació present a la sala. Per tant, 

els agradaria poder tenir accés a aquesta informació, perquè sense aquesta informació 

tampoc no saben ben bé quin és l’abast de les modificacions que s’han fet.  

 

El Sr. alcalde manifesta que si ja ha conclòs la seva intervenció al respecte. O ho diu tot i 

després pot fer rèplica. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que en principi aquests són els punts importants. 
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La tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que el que s’ha fet ara és purament arreglar una 

sèrie de punts sota la negociació amb els delegats i el punt de les 80 hores que han tret 

és perquè la llei no ho diu. Llavors el que han fet és ara ajustar-se a la normativa per als 

funcionaris. Els laborals sí que poden perquè tenen un Estatut dels Treballadors. Però per 

als funcionaris no hi ha límit en les hores extres. Amb la qual cosa, no anaven a posar 

coses que no diu la llei. Sobre la revisió de l’articulat de l’horari, són peticions dels 

treballadors. El regidor Sr. Font exposa que el paràgraf que hi havia abans en el conveni 

diu que l’OAC s’adaptarà. Era un moment en què encara no hi havia l’OAC. Els treballadors 

de l’OAC queden totalment adaptats a l’horari dels altres treballadors, cosa que no 

passava fins ara. I l’ampliació de la jornada intensiva doncs és una petició, és un acord 

que s’ha pres, i creuen que la gent queda atesa. Han treballat molt per tot el que és 

l’atenció telemàtica, amb la qual cosa creuen que l’atenció doncs es donarà igualment. I, 

de cara a aquestes gratificacions que diu, i que ara no recorda quin article deu ser, però 

que no queden modificades. Això forma part de l’acord/conveni que ell pot mirar en 

qualsevol moment. En aquesta modificació no s’ha parlat de pagament d’hores extres i tot 

això.  

 

El Sr. alcalde manifesta que és el preu hora extra. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que això no queda modificat. I aquest annex 

forma part del conveni. I, si els fulls no hi eren, és perquè no hi ha res modificat. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que, com a rèplica, simplement dir que no és que no hi hagi 

un límit d’hores extres, el fet és que l’Ajuntament té potestat per regular-ho tal com 

consideri necessari. Per tant, sí que ha d’haver-hi òbviament, una jornada laboral, està 

prevista per efectuar la feina que et pertoca en aquell temps. Passar-se 500 hores per 

persona any del seu espai de treball, és tenir una situació preocupant dintre un 

ajuntament. Per tant, no és una situació desitjable i és una situació a la qual s’ha de 

posar remei. 500 hores extres són moltes hores. Per tant, no és normal, no és desitjable i 

eliminant una autoimposició limitativa que era àmplia, 80 hores és prou àmplia, doncs no 
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pot ser el motiu per seguir postergant una resposta que s’ha de donar tard o d’hora, i és 

afrontar com es fa que la Brigada tingui un horari adaptat a les necessitats que té el 

poble i quins són els components que formen aquesta Brigada, cada vegada més 

externalitzada, cada vegada més debilitada i amb unes persones que es dediquen a fer 

moltes hores extres. Dit això, segon punt, l’OAC, una assimilació directa a la resta de 

treballadors sí que comporta una deficient atenció al ciutadà perquè, mentre la resta de 

treballadors poden treballar a nivell intern, l’OAC és la cara de l’Ajuntament a l’exterior. I, 

per tant, una persona que treballa cada matí ha de poder venir com a mínim una tarda a 

la setmana a presentar un paper, a fer una consulta, encara que després se li comuniqui 

per mail, se li truqui a una altra hora. Però el fet de poder entrar i parlar amb algú a 

l’Ajuntament, ha de poder-hi ser. L’OAC és una unitat de l’Ajuntament que té una especial 

atenció al públic, i, per tant, no pot ser regulat igual que algú que pot fer una feina 

mecànica a dintre d’un despatx i que habitualment no ha de veure ningú, a algú que ha 

d’estar al “front desk” donant la cara davant el ciutadà. I, per tant, demana que 

replantegin que de juny a octubre la gent no pugui venir a l’Ajuntament, com a mínim 

una tarda, a presentar un paper. I, com a últim punt, li ha quedat el dubte si s’eliminen 

definitivament les gratificacions per jubilació anticipada que tenien fins ara, i que aquest 

any s’ha donat per valor superior als 80.000 euros?   

 

El Sr. alcalde manifesta que, pel que fa a aquesta última qüestió, creu que no s’elimina, i 

serà motiu de negociació per incorporar-ho en el futur conveni. Respecte de l’horari de 

l’OAC, els temps han anat evolucionant i en aquests moments tot el que és la tramitació 

electrònica és molt més àmplia o és molt àmplia i permet que els tràmits es puguin fer a 

qualsevol hora del dia. Aquesta era una reivindicació que, des de fa molt de temps, se 

n’està parlant amb els representants dels treballadors i dels funcionaris i s’ha cregut 

oportú arribar a un acord i estendre aquesta jornada intensiva. I pel que fa a la limitació 

de les 80 hores, tal i com abans també li deia la regidora Nonell, el que s’ha fet és 

eliminar la limitació de 80 hores de l’acord dels funcionaris. El conveni laboral, que 

l’Estatut de Treballadors determina aquest límit de les 80 hores, aquí continua 

mantenint-se. I, per tant, aquesta modificació, bàsicament el que afectarà és en els 
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membres de la Policia Local, que, per qüestions del servei i per qüestions de limitació de 

possibilitat d’incrementar la plantilla, doncs continuaran fent les hores que el servei 

requereixi i que s’hagin de cobrir a través d’aquestes gratificacions especials.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que no s’ha sentit respost tot i que gràcies. I, pel que fa a 

la Brigada,  insisteix, i creu que ho porten dient en molts Plens, ell creu que anys, que la 

Brigada necessita una definició de quin és el seu objecte, com funciona i quins horaris 

compleix. 500 hores de la Brigada no s’ho inventa, estan en els informes desfavorables. 

Per tant, estaria bé que s’ho miressin. I per a l’OAC els demanaria una reflexió, perquè sí 

que un ciutadà ha de poder entrar un document a l’Ajuntament en paper o simplement 

per fer una consulta d’on s’ha d’adreçar, un dia a la setmana per la tarda entre quatre 

mesos a l’any, és un terç a l’any. És impensable que un Ajuntament no ho assimili. És 

molt fàcil afavorir els treballadors en aquest sentit, està molt bé, però serà molt 

complicat si es veu que no és favorable per al ciutadà poder tornar enrere. Per tant, 

aquestes decisions entén que s’han de prendre amb molta cura. I s’han d’analitzar bé. 

Segur que s’ha fet i li respondran que tot ho han fet fantàstic, però demana que es pari 

especial atenció per no perjudicar les persones que segueixen i tenen tot el dret a seguir 

presentant coses en paper, o simplement els agrada tenir al davant un interlocutor físic i 

no un telèfon, un contestador.  

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que demanava la paraula perquè al final és una 

mica abundar en el que estava comentant el company respecte l’OAC. I és que, realment, 

quan el Sr. alcalde els comentava la possibilitat telemàtica de poder presentar la 

documentació a qualsevol hora del dia, és cert que existeix, però sí que també és ben 

cert que encara no és un sistema plenament implementat, no l’utilitza. Ell considera, i no 

sap si disposaran del percentatge d’ús existent, però entén que no és important, que hi 

ha gent que no ho sap utilitzar, que, a més a més, per diverses circumstàncies, entén que 

no han de ser imputables al govern, però que és ben cert que moltes vegades falla. Seria 

important, creu que imprescindible, que com a mínim una de les tardes hi hagués 
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aquesta possibilitat fins que no hi hagi una manera que aquest sistema telemàtic quedi 

degudament implementat en la població d’Alella i sigui una cosa habitual i normal. 

 

El Sr. alcalde manifesta que, com deien, els serveis a distància telemàtics aquests darrers 

anys s’han anat incrementant de manera molt important, i és un servei molt complet i 

que permet aquest accés. Entén també de la seva reflexió que pot haver-hi gent que 

tingui més problemes per poder-hi accedir, per tenir un domini d’Internet per accedir-hi, 

però, en aquest cas, que es podria produir en una part de la població doncs de major 

edat, són les persones que estan jubilades i que tenen la possibilitat de venir un matí, 

segurament. En qualsevol cas, aquesta és l’aposta que no només fa aquest Ajuntament, 

sinó que hi ha molts Ajuntaments de l’entorn que ho han fet  en tots aquests anys i que, 

per tant, havent arribat aquest acord amb els representants dels funcionaris i dels 

treballadors, i havent-ho ratificat per les dues parts, doncs la mantindran.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que tot i que ha llegit i que ha intentat fer-ho el millor 

possible de comparar els dos textos, se’ls havia passat totalment el tema aquest de l’OAC, 

sincerament. És més, pensaven que això no canviava. O sigui que ho ha llegit malament i 

ho diu sincerament com és. Li sembla prou rellevant no excloure d’una forma tan 

conscient una part de la població, que ho saben, que encara no està integrada 

digitalment, i falten algunes generacions perquè això passi. Creu que és irresponsable 

prendre aquesta mesura. Per tant, intentant ser molt respectuosos amb les negociacions 

entre els representants dels treballadors i el govern i els acords a què han arribat, 

esperaven abstenir-se en la votació, però no ho faran.  D’altra banda, també se sumen a 

aquesta necessitat, que ja han comentat altres vegades, sobre el plantejament dels 

horaris i del què ha de fer la Brigada. Perquè que al mes de febrer hi hagi persones que ja 

hagin sumat les 80 hores, és que posa en risc fins i tot la salut d’aquestes persones. I 

alguna vegada ja ho han comentat. I que aquest Ajuntament acabi pagant a l’any més de 

200.000 euros i escaig en hores extres és una brutalitat. Per tant, ells acabaran votant-hi 

en contra en comptes de l’abstenció com tenien previst en un principi. 
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El Sr. alcalde manifesta que si vol intervenir el regidor Sr. Font per acabar. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que tenen dos punts a l’ordre del dia i que acabaran d’hora. 

 

El Sr. alcalde manifesta que sí, però han d’intentar de tenir una mica d’ordre en el debat, 

i poden anar sortint coses. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que no se li acut cap cosa, simplement insisteix amb el de 

sempre. Creu que la voluntat d’arribar a qualsevol tipus de transacció per part d’aquest 

govern és manifestament nul·la. Llavors s’acaba posicionant que hagin de votar sempre 

en contra perquè sempre tot es fa perfecte. No hi ha cap error i no hi ha res a discutir ni 

a parlar. És simptomàtic i és reiteratiu, ja no s’emprenyen. Però, en tot cas, 

voluntàriament tenien la decisió ferma a l’assemblea d’abstenir-se, però, és clar, davant 

aquestes respostes que els la bufa el que els diguin perquè el que han fet i el que han 

acordat ho han acordat, i sap que aquestes paraules no els agraden però els porta a votar 

en contra. Per tant, ho lamenta de nou, però, com ja fa dos anys, els obliguen a 

posicionar-se en una posició més extrema del que els agradaria, simplement pel fet que 

no hi ha cap tipus de voluntat ni de parlar, ni de dialogar, ni d’arribar a qualsevol 

transacció. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que, la veritat, és que ell no entrarà en cap mena 

de qualificatiu, però sí que és ben cert que, al final, una cosa que també havien plantejat 

l’abstenció, els obliguen a votar-hi en contra. I consideren que, arribat aquest punt i ja 

després de moltes situacions així, ja coneixen que la situació en el govern que ells tenen 

és de majoria absoluta. Però, ostres! arriba una moment que creu que reconsiderar certs 

punts, perquè al final és una millora per a la població, creu que estaria bé per la seva 

part. Per tant, si ells es mantenen així doncs també hi votaran en contra. 

 

El Sr. alcalde manifesta que, sincerament, considera el seu moviment tàctic com 

oportunista. Primer dirà que el comentari que al govern se li bufa o no és una falta de 
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respecte. Dir-los que aquí hi ha un procés de negociació molt llarg amb les representants 

dels treballadors i dels funcionaris. Que no és una decisió unilateral del govern, sinó que 

és fruit d’una negociació entre els treballadors i els representants de l’Ajuntament que 

pacten alguns termes. Aquí, en el que és l’ampliació d’aquests més dies, estan parlant de 

dues setmanes segurament per endavant, al juny, i de dues setmanes per darrera, al 

setembre. Doncs sí, és un acord que els sembla correcte i just per als treballadors. Ells 

consideraran que no, que implica un gran greuge per a  la ciutadania, doncs és la seva 

opinió i estan en el seu dret de defensar-ho. Però, com deien, en aquests anys darrers ha 

evolucionat molt la possibilitat de la relació i la interrelació amb les administracions, en 

aquest cas amb l’Ajuntament, i, per tant, creuen que no deixen de prestar cap tipus de 

servei a la ciutadania ajustant aquest temps.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que, en tot cas, no ho entén com una falta de respecte. El 

que per a ell és una falta de respecte és acordar una cosa d’aquesta magnitud, perquè és 

quelcom que després, insisteix, difícilment es podrà canviar, deixant com a única 

oportunitat per intentar-ho parlar i comunicar una setmana abans els documents que es 

deixen a la Mesa per preparar al Ple. És l’única vegada que a la resta de grups municipals, 

5 de 7, se’ls ha posat sobre la taula que es decidia que les tardes de juny a octubre 

s’eliminen. En tot cas, sí que és això, que fins fa una setmana no se’ls comunica ni se’ls 

diu res al respecte. I, per tant, està molt bé que ells hagin negociat, però òbviament són 

representants del govern no són els representants únics de l’Ajuntament. Són els 

responsables de la negociació, segurament i certament, però hi ha moltes maneres de 

fer-ho i hi ha maneres de fer-ho que integren una comunicació a la resta de grups 

municipals per saber el seu parer. Com a mínim per intentar acostar posicions. I això no 

s’ha fet. Per tant, aquí sí que li sembla una falta de respecte i, sobretot, ara arribar i dir 

no, no, tot està correcte, tot ho han fet bé i ho fan com ho fan sempre tot correcte sense 

permetre cap tipus de posada en dubte ni debat. Dit això, sí que li sembla una falta de 

respecte cap al ciutadà dir no, és que els qui farien servir una tarda qualsevol són els 

jubilats i, per tant, aquests ja poden venir al matí. Aquesta és la resposta que ha donat 

el Sr. alcalde. Qualsevol ciutadà, d’acord amb la legislació vigent, ha de poder tenir accés 
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amb presència física davant de l’Ajuntament. Llavors, si no pot ser els matins ha de 

poder ser a la tarda. I aquesta és una reglamentació, i això ho diu la 39/2015. És a dir, 

tu com a ciutadà has de poder presentar les coses en paper i has de poder donar davant 

la cara.  Per tant, si no pots els matins hauries de poder-ho fer una tarda. I ja no torna a 

entrar en el debat cíclic. Però, considerar que els jubilats són els únics afectats d’aquesta 

digitalització o transició cap a la digitalització li sembla que és una falta de respecte a 

qualsevol ciutadà que vol, pot o necessita accedir a la tarda. I dit això, el sistema web 

encara té alguns problemes, algunes errades, com ha destacat reiteradament que a 

vegades falla. Per tant, és també desitjable que si t’ha fallat el sistema web, puguis venir 

físicament a dir-ho i això ho hauries de poder fer una tarda. Ell ja tanca aquí i ja poden 

anar a votació. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que ella considera i aquest govern considera que 

no és cap falta de respecte absolutament a ningú. Això és una negociació. Hi ha el 

govern per un cantó, els representants del govern, i els representants dels treballadors, 

que són ells qui diuen qui hi ha d’anar, i si hi han d’anar amb algun assessor doncs hi 

van. No és cap falta de respecte absolutament a ningú. El dia 14 de juny es va tancar la 

negociació i es va firmar. Potser dos dies abans no ho sabien. Què vol dir això que han 

d’anar a avisar? No. Perquè els que estan en la negociació estan fent la seva feina amb 

tots els problemes que comporta, amb tota la pressió que comporta això i amb tota la 

feinada que comporta. Però, no és cap falta absolutament de respecte a ningú, és amb el 

respecte a tots els treballadors i a tothom de l’Ajuntament i a tothom que faci falta. 

Evidentment, un conveni col·lectiu no ho arregla tot. Aquesta modificació no ho arregla 

tot, però, com han dit, han seguit el camí d’anar arreglant uns punts. I, a sobre, uns 

punts i unes peticions per part dels delegats, que creuen que beneficien i que poden 

donar resposta per part de l’Ajuntament també al personal i als ciutadans. A ella, li 

sembla que dir falta de respecte, absolutament de cap manera. I voldria dir a la Sra. 

Marzo que quan van aprovar el juliol de l’any passat la moció de la reforma horària, al 

suport al projecte de la reforma horària, ella, en la seva intervenció, va dir que aquesta 

aprovació comportava uns deures, segurament aquesta moció. I aquests deures tenen a 



16 

 

veure amb el proper conveni de personal que negocien pel que fa a l’horari del personal 

els dijous de l’hivern, i un deure moral també donant exemple amb la possibilitat que 

tenen tot el consistori de modificar aquell punt del Ple de constitució que definia el dia i 

hora de celebració dels Plens. Deixen els Plens de banda, però si que han negociat uns 

dijous que no són els de l’hivern, són els de l’estiu. Potser, a la regidora Sra. Marzo, no li 

ha agradat, però comportava uns deures i evidentment que comportava uns deures i amb 

això van. I quan ha llegit els punts, i ha sortit durant la negociació, doncs que hi havia 

aquesta aprovació de reforma horària, que els agradi o no, que sigui real o no, però que 

hi han de tendir. I amb aquest esperit també han fet aquestes modificacions. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que, per al·lusions, dos aspectes. Evidentment està a 

favor de la conciliació, però d’aquí a suprimir un servei. Es poden fer rotacions de 

personal, es poden fer moltes coses. Però posar això per davant del servei al ciutadà no 

ho accepten. I, d’altra banda, recorda que en el conveni 2013-2015, abans de la 

negociació del tancament del conveni, el govern va fer arribar als grups de l’oposició la 

seva proposta i els va demanar parer sobre el conveni. I això es va fer en l’anterior 

conveni que ara està vigent i que ells avui volen modificar. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que no és veritat que només afecti l’estiu. No només 

s’amplia un mes, sinó que el desembre també s’amplia una setmana, perquè la setmana 

del cap d’any també passa a ser setmana d’horari intensiu. Passa de les dues setmanes a 

les tres setmanes de l’hivern. Almenys en el paper que els han ensenyat.  

 

La tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que ja es feia. El que passa és que estava mal 

escrit a l’altre conveni, però ja es feien les tres setmanes perquè s’hi havia quedat, però 

havia quedat mal expressat. Aquestes tres setmanes no s’han modificat.  

 

El Sr. alcalde manifesta que quan s’ha referit a les persones en l’estat d’estar jubilat, 

precisament aquesta gent, el que ell volia dir, és que pels matins poden venir 

tranquil·lament, no hi ha una dificultat de no poder venir al matí. Era l’únic que volia 
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dir. I és el que ha dit. El regidor Sr. Font podrà opinar una altra cosa, però ell el que ha 

dit és el que ha dit, que és això. Està aclarint la seva intervenció i després ell podrà 

valorar que aquesta intervenció és correcte o no. La seva intervenció anava en aquesta 

línia.    

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i les regidores, Sres. Alfaro,  

Fernández i Ribalaiga; hi voten en contra els regidors Sra. Marzo, i Srs. Bardés, Font i 

Garcia-Ossorio. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

3.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE 

CRÈDIT NÚM. 10/2017.- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual 

literalment diu: 

 

“ASSUMPTE: Modificació de crèdit 

Núm. expedient: 10/17 Crèdit extraordinari 

 

ANTECEDENTS 

 

Vist que per poder atendre les despeses que es detallen a continuació,  que no es 

poden demorar a l’exercici següent, per a les quals la consignació en el pressupost 

ordinari actual és insuficient, cal tramitar l’expedient de modificació de crèdit amb 

subjecció a les disposicions vigents.  

 

FONAMENTS DE DRET 
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Vist que es compleixen l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 

març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i els 

articles 35 a 38 del Reial decret  500/1990. 

 

Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple Municipal l’adopció dels següents 

acords: 

 

PRIMER.- Aprovar una modificació de crèdit relativa a un crèdit extraordinari, per 

import de 105.000,00 euros, en les aplicacions que s’indiquen a continuació: 

 

Alta en el pressupost de despeses 

 

Aplicació Descripció Projecte Import 

19.161.63301 Adequació xarxa abastament aigua 2017/2/MILLO/11 105.000,00 

TOTAL   105.000,00 

 

Alta en el pressupost d’ingressos 

 

Aplicació Descripció Import 

87000 Romanent de tresoreria per despeses generals  105.000,00 

TOTAL  105.000,00 

 

SEGON.- Continuar la tramitació establerta a l’article 177 del Text refós de la Llei 

reguladora de les hisendes locals sotmetent l’esmentat expedient a informació 

pública per un termini de quinze dies hàbils en el Butlletí Oficial de la Província, 

perquè qualsevol persona interessada pugui formular-hi aquelles reclamacions que 

estimi adients. 

 

TERCER.- Considerar definitivament aprovat l’ expedient en cas que no es formuli 

cap reclamació contra aquest expedient en el termini d’informació pública.” 
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El Sr. alcalde manifesta que, com ja els varen informar en la Comissió Informativa, el que 

fan és generar una incorporació de crèdit provinent de romanent de tresoreria per a 

despeses generals per tal de poder preparar una partida per fer una intervenció en un 

dipòsit d’aigua en l’àmbit de Can Comulada que requereix una intervenció el més aviat 

possible. I, per això, hi incorporen aquests 105.000 euros per poder tirar endavant 

l’execució d’aquestes obres. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que suposa que, indirectament, però també va relacionat 

amb el tema d’aigua, vinculat a això li agradaria preguntar com està el tema de 

l’auditoria a Sorea, perquè també té a veure amb les inversions que fa Sorea o les 

inversions que té previstes Sorea. Per tant, tot i que això és estrictament un dipòsit i una 

modificació de crèdit vinculada a millorar un dipòsit, a la qual votaran sí o sí, els 

agradaria preguntar com està el tema de l’auditoria a efectes de saber quina és la 

responsabilitat o no que pot tenir Sorea sobre el pagament, etcètera, d’aquests tipus 

d’infraestructures necessàries per oferir millor el seu servei. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que, en la mateixa línia que ara es comentava, ells el 17 

de gener de 2017 van demanar per instància la còpia del contracte de Sorea, uns 

informes, els estudis que fins al moment Sorea hagués presentat a l’Ajuntament sobre la 

situació de la xarxa, i quines inversions havia realitzat l’Ajuntament en el tema de la 

xarxa d’abastament d’aigua.  Amb el gerent van revisar el contingut d’aquest contracte i 

li va demanar que posposessin al lliurement de l’auditoria la resta de la informació que 

demanaven en aquella instància. Aquesta inversió, que és important, i que ells pensen 

que s’ha de realitzar, volien saber si en aquests moments l’Ajuntament té un estat de la 

situació de la xarxa en el seu conjunt i quines previsions d’altres inversions poden ser 

necessàries en aquests moments.  

 

El Sr. alcalde manifesta que, del que ells comentaven, informar-los que el servei 

d’auditoria ja es va adjudicar per la Diputació de Barcelona i que, en aquests moments, ja 
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hi estan treballant i els estan facilitant documentació. Respecte a les inversions, la 

inversió aquesta, que és una inversió de manteniment la qual afronten, és la més 

important prevista en els propers anys. Amb les obres que s’han anat fent els darrers 

anys, que s’hi han anat incorporant altres obres d’algunes reformes de via pública de 

substitució de canonades, s’ha aconseguit una reducció de l’aprofitament del 

subministrament d’aigua i això s’ha anat millorant. I bé, no hi ha a data d’avui una 

previsió concreta d’una nova previsió d’inversió important pel que fa a la infraestructura 

de la xarxa d’aigua.    

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

PRECS I PREGUNTES 

 

A) La regidora Sra. Marzo manifesta que la primera és sobre la situació de la certificació 

de les obres del Casal d’Alella, que s’ha de realitzar en relació al PUOSC. La següent 

té a veure amb la recollida d’escombraries, i que ja ho han estat comentant en 

alguns Plens i la regidora els ha informat que s’estava treballant amb la companyia, i 

volien saber quins canvis concrets s’han realitzat pel que fa als camions de recollida 

d’escombraries i en relació a les olors, des dels últims dos Plens. Després, en el Ple 

de març, l’alcalde els va dir que els informaria sobre l’amortització de la inversió del 

bikepark i sobre la previsió dels ingressos. En el mes següent li van recordar i els va 

dir que els ho faria arribar, però no han rebut res encara sobre això. Una altra 

qüestió tindria a veure amb les ocupacions al poble. Quina és la situació en aquests 

moments? I després, com sap ja un ciutadà a qui el Sr. alcalde ha dit ja haver 

contestat, és en relació a com està quedant l’acabament de la Rambla Àngel 

Guimerà, al costat de la Vinícola. I es reitera, una altra vegada, en la seva petició 

d’informació de si és així com ha de quedar o no. I sobre la caixa, el calaix que hi ha 
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a la pujada de Can Calderó que ja hi era, si això quedarà cobert o protegit d’alguna 

manera o no.  

 

 El Sr. alcalde manifesta si la tinent d’alcalde Sra. Vilaró vol contestar sobre el tema 

de la recollida.  

 

 La tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que primer van plantejar poder fer un reforç 

en aquestes àrees de més al centre, que poguessin tenir més necessitat. Això hagués 

comportat deixar de fer algunes recollides en alguns punts, i abans de tirar per 

aquesta via van voler explorar altres possibilitats. El que s’ha aprovat ja el cap de 

setmana passat, si no ho recorda malament, o l’anterior, va ser de fer una segona 

passada, és a dir, passar el matí a recollir les fraccions i abans que el camió acabi i 

se’n vagi cap a planta fer una altra passada i recollir el que s’hagués acumulat durant 

el matí. Això va donar un cert bon resultat. Encara han d’acabar de valorar si amb 

això n’hi haurà prou o hauran de reforçar-ho d’alguna altra manera. També s’ha 

plantejat de fer un canvi d’una de les fraccions, canviar-la amb una altra i canviar de 

matí a tarda, i això encara no ho han provat. Estan acabant de fer els ajustos. I, pel 

que fa a la neteja, ara a l’estiu es neteja un cop a la setmana els contenidors, i, la 

neteja de les àrees, la fan també els mateixos treballadors que recullen, fan la neteja 

i la recollida de les coses que queden a les àrees. També val a dir que estan 

preparant una nova comunicació a tots els comerciants de l’entorn que utilitzen 

aquesta àrea perquè esmercin una mica més d’esforços a plegar el cartró i a gestionar 

els residus de manera que es puguin gestionar millor les capacitats dels contenidors i 

que no quedin plens tan de pressa, sobretot amb cartró que no es plega. Això és el 

que li pot dir fins al moment.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que, respecte de la resta de qüestions, dir-li que en el seu 

moment ja va informar en aquest veí sobre les obres d’urbanització de les obres de 

Can Calderó. Reiterar-los que, evidentment, fins que aquestes obres d’urbanització no 

estiguin recepcionades, si hi ha algun desperfecte o alguna imperfecció doncs és 
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possible que hi sigui, el que està clar és que en el moment que hagin de recepcionar 

aquestes obres allò haurà d’estar acabat com cal. I que també ja hi ha prevista la 

instal·lació d’unes tanques que limitin el risc de la caiguda lateral en l’accés aquest 

d’Alella Vinícola. Respecte de les ocupacions, informar-la que en aquestes moments 

hi ha 8 habitatges ocupats a Alella. Fa un any en tenien una tretzena i, en aquests 

moments, n’hi ha 8: 4 a Nova Alella, 1 a Alella Parc, 1 a Can Comulada, 1 a Mas Coll i 

1 a la zona del Camí del Mig, a prop de Verge de la Mercè. S’hi va treballant. Es van 

desocupant alguns dels habitatges i d’altra banda es va produint alguna nova 

ocupació. Però, en aquest cas, amb un saldo positiu. Positiu pel que fa al fet que 

s’han anat reduint al llarg d’aquests mesos. Respecte del Bikepark té tota la raó, se li 

havia passat. I aprofitarà demà per demanar-li al gerent que pugui encarregar aquest 

estudi i la setmana que ve el puguin tenir. Per tant, ja trasllada a mans de tècnics i 

fora de la seva memòria el fet de poder-li donar una resposta. I respecte les 

certificacions de les obres de l’equipament Cultural, doncs bé, s’està treballant 

perquè aquestes obres i aquestes certificacions puguin estar en el termini pel que fa 

a la seva justificació davant la Generalitat de Catalunya. Però el que també és cert, i 

ja es va advertir a la constructora quan se’ls va concedir l’ampliació de quatre mesos 

respecte la durada de les obres, que en cas que aquesta justificació davant la 

Generalitat no es pogués dur a terme, doncs que l’Ajuntament actuaria en defensa 

dels seus interessos i contra la constructora que s’havia compromès a acabar les 

obres dintre d’aquest termini. Per tant, en aquests moments estan així, intentant 

amb un ritme accelerat que puguin finalitzar aquestes obres el més aviat possible.  

 

B) El regidor Sr. Font manifesta que sobre el tema de la portalada o exportalada de la 

Vinícola, de baix, dir que va pesentar una instància, petició, denúncia, que espera 

que algun dia es respongui. En tot cas, el fet que la intervenció que s’ha fet fins ara, 

a part de trencar una part del muret, ha eliminat el que quedava de la portalada que 

s’havia enderrocat prèviament per un accident de cotxe fa uns quants anys, i que, en 

principi, s’havia d’haver restaurat. Per tant, ja veurem com acaba quan se recepcioni 

l’obra. D’acord amb el catàleg, aquella portalada hauria de ser-hi i, per tant, estaria 
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bé o fora bo que hi fos. I difícil és conservar-la quan l’has eliminada. Això espera que 

quan responguin l’escrit que van presentar i s’ho mirin amb deteniment ja trobaran la 

fórmula per restablir la portalada. Parlant de portalades, aprofita per preguntar com 

està l’expedient sancionador de l’enderroc de l’altra portalada. I ja que parlen 

d’expedients sancionadors que estan pendents, li agradaria saber com està 

l’expedient sancionador de Can Serra pel que fa a l’enderroc de la cripta i les 

construccions no permeses que ells van decidir que aquelles sí que estaven 

malament, no com la resta que estava fantàstic, i també li agradaria saber com està 

l’expedient de disciplina per als responsables d’autoritzar des de l’Ajuntament 

l’enderroc d’una casa catalogada al carrer Montserrat, 4. Perquè es va dir fa cosa de 8 

o 9 mesos que s’estava pendent que la Diputació permetés poder-ho fer tirar 

endavant, i la seva pregunta és com tenen actualment l’expedient de disciplina o 

responsabilitat per haver autoritzat l’enderroc d’un edifici catalogat. I, finalment, 

una pregunta, consulta, proposta, exigència necessària, i és que l’any passat per 

aquestes dates va presentar un escrit dient que personalment, i a vostè, aquell dia 

se’ls va presentar el senyor artista del poble, Oliveras, que havia fet entre altres 

l’escultura de la premsa i que els havia demanat, si us plau, que si podien intentar 

conservar-la amb una certa dignitat pel fet que veia com s’anava emborronant, 

tornant marró, i que li sabia molt de greu que una escultura que ell havia treballat, 

havia fet, que estava exposada al centre del poble, que s’anés degradant d’aquesta 

manera. L’any passat quan ho va sol·licitar se li va dir que el manteniment que 

requeria era un netejat de sorra i que era molt més car que una simple passada de la 

“karcher”, i que es va optar per passar la “karcher” i dir que en un futur ja s’hi 

invertiria una mica més per intentar dignificar l’escultura. A data d’avui, l’escultura 

ha empitjorat bastant respecte l’any passat quant a cromatisme, com a mínim, i, per 

tant, de cara que encara queden dos mesos per a la Verema, agrairia, per respecte a 

l’escultor i per dignificació de la pròpia escultura, si es pensa, bé, va entrar una 

instància i tampoc no ha estat resposta aquesta temporada, si es preveu, i si no es 

preveu que es prevegi, la neteja de l’escultura per tal d’adequar-la i deixar-la en 

condicions. 
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 La regidora Sra. Fernández manifesta que pel que l’afecta, respecte la premsa, es 

procedirà a fer el mateix procediment de neteja de l’any passat, és a dir, amb una 

“karcher”, i que aquest any no està previst fer-hi cap altre tipus d’intervenció.  

Quant a la resposta de la instància, li confirmen que es va respondre. D’aquest any, 

la disculparà, però no en té constància, no li ha arribat personalment. Sap que hi 

havia la demora en la resposta a l’anterior i és el que faran. Tornaran a fer una 

neteja i, segurament, no serà la que agradarà al regidor Sr. Font. 

 

 El regidor Sr. Font manifesta que no és que no li agradi, sinó que no dignifica 

l’escultura com pertoca. No és una qüestió de gustos. Gustos és l’escultura de la 

rotonda. Això és una qüestió d’higiene i respecte a l’escultor.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que, pel que fa al tema de l’expedient de disciplina als 

treballadors, ja se’l va informar, i no sap si en aquest Plenari, però ja se’l va informar 

que, respecte a la possibilitat d’obrir un expedient al treballador que és personal 

laboral, el conveni actual no recollia aquesta possibilitat, sinó que feia referència a 

una normativa que feia que es produís un bucle de normatives. Per tant, es va estar 

valorant amb la Diputació de Barcelona, i la Diputació de Barcelona el que va 

manifestar és que davant d’aquesta impossibilitat i que, en qualsevol cas, si anessin 

al contenciós o anessin al jutjat, perdrien en qualsevol dels casos, doncs es va 

valorar que no podien fer-ho. Respecte dels expedients sancionadors de Can Serra i 

Can Calderó, aquesta sanció es produirà, no en tingui cap dubte. I sí que fer un 

matís respecte l’expressió del regidor Sr. Font, que eren les obres que havien estat 

dutes a terme i que ell ha valorat o ha jutjat que ells deien que eren fantàstiques, 

doncs no. Aquí el que es va manifestar és que d’aquestes obres, n’hi havia que 

s’ajustaven a la llicència i n’hi havia altres que no. En cap cas, ell es permetria el fet 

de fer una valoració que les obres eren fantàstiques.  
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 El regidor Sr. Font manifesta que si les que no complien llicència s’han sancionat? De 

Can Serra, les que no complien llicència i que ells van dir que correspondria obrir 

l’expedient, s’ha obert l’expedient o s’està tramitant? Respecte el treballador, llavors 

la conclusió a què han d’arribar és que si algú que té una responsabilitat, i potser no 

és aquest treballador qui té la responsabilitat perquè la responsabilitat potser és 

coral, és col·legiada. Si algú que té la responsabilitat de determinar si es pot fer una 

actuació o no en un edifici catalogat, i en aquest cas la intervenció suposa el total 

enderroc de l’edificació, no se li pot fer res? Per tant, la seva pregunta és, la 

magnitud de la resposta que li ha donat és molt greu. Vol dir que el fet, com en 

medicina si un cirurgià opera sense anestesia té un problema molt greu, doncs en 

planejament municipal si algun tècnic amb responsabilitat atorga l’enderroc d’un 

edifici catalogat la qual estructura està protegida, doncs hauria de tenir un problema 

greu o lleu. Però, en tot cas, emparar-se en una dificultat metafísica legal per obrir 

un expedient o simplement responsabilitzar d’alguna manera aquell qui n’és 

responsable i que té un sou adequat a la responsabilitat que li pertoca, doncs li 

sembla que dóna uns antecedents molt perillosos. Estan dient que aquells qui estan 

donant respostes amb responsabilitat acaben no tenint responsabilitat. Per tant, li 

agradarà que s’aclareixi i entén que sí que pertoca. Si aquesta persona és externa i 

no té responsabilitat, algun funcionari té la responsabilitat de determinar que allò 

que s’està construint és legal o no és legal, es pot fer o no es pot fer. I això és una 

feina de funcionari, no és de treballador extern. Per tant, ell no demana ni cap pena 

ni que es castigui ningú, ni que se’l fuetegi. El que està dient és quin tipus de 

“toque” se li dóna a un treballador que té la responsabilitat de vetllar per la garantia 

i la protecció del patrimoni històric, i que, per error o ics, ha autoritzat el seu 

enderroc. Davant d’una situació tan greu, quina és la vehiculació que fa aquest 

govern per amonestar a qui sigui el responsable? I ell no senyala ningú, diu el 

responsable o responsables corals. I això és la seva pregunta. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que ell ja ha respost la seva pregunta. És una qüestió que ja 

es modificarà en el proper conveni per poder obrir aquests expedients en els 
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treballadors també de l’àmbit laboral. En aquest cas, la persona que ho va autoritzar 

està en aquest règim i ja tenen previst de poder-ho modificar. Pel que fa al tema 

dels expedients sancionadors de Can Serra s’estan tramitant. Creu que la propietat ha 

plantejat, si no està a punt de fer-ho, una proposta per enderrocar o per desmuntar 

tot allò que no corresponia, o una part del que havia fet que no corresponia. Hi ha 

hagut converses en aquest sentit, i, en qualsevol cas, com deia, el sancionador 

s’aplicarà.  

 

 El regidor Sr. Font manifesta que sent cansar al públic, però en un Ajuntament hi ha 

un funcionari responsable, no és un treballador extern o un personal, perquè la 

capacitat aquesta de decidir si sí o si no és de funcionari. Per tant, hi ha algú amb 

responsabilitat com a funcionari que té l’última ràtio sobre aquesta decisió. Per tant, 

si el Sr. alcalde ho vol focalitzar sobre un tècnic que ho focalitzi sobre el tècnic, 

però ell el que diu és que es tracta d’una funció, i això ho sap tothom, que ha de fer 

un funcionari. Per què? Doncs per tots els motius que emparen un funcionari. Per 

tant, no correspon a un treballador tècnic. Pot haver-la cagat un treballador tècnic, 

ara la responsabilitat última no és d’un treballador tècnic o treballador extern o 

laboral, es tracta d’una responsabilitat funcionarial. Per tant, ell el que li demana és 

que ho revisin, i li agradarà saber i tenir constància de quines converses han tingut 

amb la Diputació, si les tenen per escrit, per saber per què no s’ha obert. Perquè li 

sembla molt sorprenent que la Diputació afirmi que no hi ha cap tipus de 

responsabilitat. I, per tant, si hi és, li agradaria veure-ho per escrit. Perquè entén 

que si no el que hi ha és una negligència en l’aplicació de la responsabilització de 

l’Ajuntament. I això sí que li semblaria molt greu i seria molt preocupant. I per això 

li demana. I, per últim, no ha acabat d’entendre per què el Sr. alcalde a vegades 

parla amb aquest llenguatge ambivalent, quan diu que hi ha converses sobre la finca 

de Can Serra. Vol dir que l’expedient sancionador s’està tramitant i s’està arribant a 

bon port? I llavors la seva pregunta és, en quin estat de tramitació estan? A ell, les 

converses li donen igual. O sigui, si volen legalitzar o enderrocar és per a ells, però 

el fet és que l’expedient sancionador que s’havia d’haver obert l’estiu anterior, en 
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principi, com s’ha de tancar en el període màxim d’un any, s’hauria d’estar tancant. 

Per tant, en quin estat de la tramitació està l’expedient sancionador de Can Serra? I 

el de la portalada? 

 

 El Sr. alcalde manifesta que els expedients sancionadors estan en fase de tramitació. 

 

 El Sr. Font manifesta que hi ha moltes fases en la tramitació i li agradaria saber 

exactament en quina. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que si ho vol ja li contestaran en el proper Plenari. 

L’informaran de les dues en el proper Plenari o si vol per escrit abans. 

 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 20 hores 

40 minuts, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari, CERTIFICO. 
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